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§ 78 Ekonomisk prognos 2025 

GYVF-2025-1877 
 
Sammanfattning 
Nämndens kommunbidrag för 2025 uppgår till 2 256 921 tkr och investeringsramen 
uppgår till 35 000 tkr. Helårsprognosen för 2025 visar på ett överskott på 30 000 tkr som 
förklaras av högre intäkter än budget. Investeringsramen kommer att disponeras utan 
avvikelser mot budget. 
 
Beslut 

1. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden godkänner Ekonomisk prognos 2025 
och överlämnar densamma till kommunstyrelsen. 
2. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden ger förvaltningsdirektör i uppdrag att 
ekonomiskt förstärka verksamheterna med 15 000 tkr i syfte att: 
-höja kvaliteten i undervisningen för att öka elevers måluppfyllelse 
-stärka vuxenutbildningen, med fokus på att öka studerandes möjligheter 
 till vidare studier eller etablering/återinträde på arbetsmarknaden 
3. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag 
att förstärka verksamheter inom apl, drogförebyggande arbetet, skolbibliotek och 
möjlighet för undervisning i mindre grupper samt se över strukturersättning för åk 1 
för att möta elevernas behov och säkerställa gott mottagande. 
4. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden förklarar paragrafen omedelbart 
justerad. 

   

Yrkanden 
S, MP, L yrkar att gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden ska ge förvaltningen i uppdrag 
att förstärka verksamheter inom apl, drogförebyggande arbetet, skolbibliotek och möjlighet 
för undervisning i mindre grupper samt se över strukturersättning för åk 1 för att möta 
elevernas behov och säkerställa gott mottagande. 
John Roslund (M) yrkar att gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden ska besluta att: 

• 5 mkr avsätts till fortbildning av personal i Gymnasie- och vuxenutbildning. 
• 3 mkr avsätts för drogförebyggande arbete på samtliga kommunala skolor. 
• 5 mkr avsätts för att i samarbete med lämpliga partners genomföra en kampanj på 

grundskolenivå i syfte att öka andelen sökande till yrkesutbildning. 
• 2 mkr till kompetenshöjande utbildning av användande av 

säkerhetsanläggningar/ordningar ute i våra verksamheter hos berörd personal, 
samt för att göra en inventering av vilka fler skolor som behöver fler kameror för 
att stärka säkerhetsarbetet. 

Ordförande Juan-Tadeo Espitia (S) yrkar att gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden ska 
avslå John Roslunds yrkande och bifalla förvaltningens förslag till beslut med tillägg av S, 
MP, L:s tilläggsyrkande. 
Kristian Månsson (V) yrkar bifall till S, MP, L:s tilläggsyrkande. 
Åke Gusérus Bengtsson (SD) yrkar bifall till M:s tilläggsyrkande. 
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Beslutsgång 
Ordförande upprepar förslagen och får nämndens godkännande att han har uppfattat dem 
korrekt. 
Ordförande meddelar att han avser att ställa förslagen mot varandra. 
Propositionsordningen godkänns. 
Ordförande ställer förslagen emot varandra och finner att nämnden bifaller förvaltningens 
förslag till yttrande med tillägg av S, MP, L:s tilläggsyrkande. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Åke Gusérus Bengtsson (SD) och Inge Serler (SD) reserverar sig muntligen mot beslutet 
till förmån för sitt eget yrkande. 
John Roslund (M), Jonathan Rosenqvist (M) och Lena Hjalmarsson (M) anmäler en 
skriftlig reservation till förmån för sitt eget yrkande (bilaga 1). 
 
 
 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse GVN 2025-05-14 Ekonomisk prognos 2025 
• Bilaga Ekonomisk prognos 2025 
• Protokollsutdrag GVNAU 2025-05-14 §76 Ekonomisk prognos 2025 
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Bilaga 1

Reservation

§ 78 Ekonomisk prognos

Vår förvaltning prognostiserar ett överskott i år på 30 miljoner kronor. Det lär vara få 
skolnämnder som har en så god ekonomi och då har man också ökade möjligheter att göra 
det där lilla extra för att uppfylla och förbättra sina mål. 

Vår personal har gjort ett gediget arbete över tid, men vi inser att fortbildning kanske inte 
varit huvudfokus. Vår personal behöver vara uppdaterade med de senaste rönen i sin 
verksamhet. Vi tänker inte minst på AI och därför vill vi avsätta fem miljoner kronor till 
fortbildning. 
För oss är det drogförebyggande arbetet synnerligen viktigt och därför avsätter vi tre miljoner 
kronor för att samtliga kommunala gymnasieskolor ska kunna ha det i sin verksamhet. 
Vi har tyvärr fullständigt misslyckats med att attrahera fler sökanden till yrkesförberedande 
utbildningar och vi menar därför att vi måste skruva upp ambitionsnivån ytterligare för att nå 
ungdomar och väcka deras intresse att söka dessa utbildningar och därför avsätter vi fem 
miljoner kronor till det. 

Avslutningsvis har vi satsat 29 miljoner kronor på utökat skalskydd och andra 
säkerhetshöjande åtgärder och då krävs även fortbildning i hanterandet av detsamma. Även 
våra kameror på gymnasieskolorna behöver en tydlig inventering och vi avsätter två miljoner 
kronor för att komma tillrätta med de problem som finns. Vi yrkade bifall till initiativärendet i 
sin helhet och då vi inte fick det bifallet reserverar vi oss. 

Vi yrkade därför på att:

5 mkr avsätts till fortbildning av personal i Gymnasie- och vuxenutbildning 

3 mkr avsätts för drogförebyggande arbete på samtliga kommunala skolor 

5 mkr avsätts för att i samarbete med lämpliga partners genomföra en kampanj på 
grundskolenivå i syfte att öka andelen sökande till yrkesutbildning 

2 mkr till kompetenshöjande utbildning av användande av säkerhetsanläggningar/ordningar 
ute i våra verksamheter hos berörd personal, samt för att göra en inventering av vilka fler 
skolor som behöver fler kameror för att stärka säkerhetsarbetet 

Då vi ej fick gehör reserverar vi oss. För den moderata gruppen:

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 2025-05-23

John Roslund (M) Jonathan Rosenqvist  (M) Lena Hjalmarsson (M)

Med instämmande av

Ahmad Jaro (M)
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§ 81 Remiss angående remiss Utbildningsdepartementet - Kunskap för 
alla – nya läroplaner med fokus på undervisning och lärande (SOU 
2025:19) 

GYVF-2025-1490 
 
Sammanfattning 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har fått möjlighet att yttra sig över betänkandet 
Kunskaper för alla – nya läroplaner med fokus på undervisning och lärande (SOU 
2025:19). Förslagen avser de obligatoriska skolformerna grundskola, specialskola och 
anpassad grundskola.  
Förslagen är bara direkt tillämpliga vad avser de inledande delarna av läroplanen för 
gymnasieskolan, anpassade gymnasieskolan och komvux. Betänkandet innehåller förslag till 
en fortsatt hantering av läroplanerna för förskolan, gymnasieskolan, anpassade 
gymnasieskolan och vuxenutbildningen. Gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen 
föreslår att nämnden yttrar sig om de skolformer som nämnden har ansvar för. 
Förvaltningen föreslår att nämnden anser att lärarna måste ha möjlighet att anpassa 
undervisningen efter elevernas behov och förutsättningar samt leda och utföra 
undervisning utifrån sin professionella kompetens. När det gäller att välja ut vilka 
kunskaper som är tillförlitliga och mer beständiga i olika ämnen föreslår förvaltningen att 
nämnden bedömer att detta kan innebära en risk i att likställa "vetenskaplig grund" med en 
specifik kunskapssyn. 
Förvaltningen föreslår att nämnden anser att förslaget om sammanhållet beslutsfattande 
som gäller för de obligatoriska skolformerna inte är direkt tillämpligt för gymnasieskolan, 
anpassade gymnasieskolan och komvux. Det stora antalet ämnesplaner i gymnasial 
utbildning och behovet av att nya ämnesplaner tas fram, gör att förvaltningen föreslår att 
nämnden anser att det vore svårhanterligt om ämnesplanerna skulle ingå i läroplanen och 
att regeringen då skulle fatta beslut om helheten vid ett och samma tillfälle.  
Förvaltningen föreslår att nämnden är kritisk till att en så stor reform ska genomföras i 
gymnasial utbildning på så kort tid, det vill säga från och med höstterminen 2028.  
 
Beslut 

1. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
yttrande med ändring av ord och skickar detsamma till kommunstyrelsen. 

2. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden förklarar paragrafen omedelbart 
justerad. 

   

Yrkanden 
John Roslund (M) yrkar att gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden ska besluta om att 
ändra ord i yttrandet från "orealistiskt" till "tveksamt" i yttrandet i följande stycke: 
”Nämnden anser även att det är orealistiskt att anta som utredaren gör att förändringen 
inte innebär något nytt åtagande för kommunerna (s. 568) trots att parallella läroplaner 
kommer att existera samtidigt, det vill säga både den föreslagna och Lgr 2011”. 
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Ordförande Juan-Tadeo Espitia (S) yrkar bifall till Johns Roslunds (M) yrkande om 
ändring. 
Narcis Spahovic (L) yrkar bifall till Johns Roslunds (M) yrkande om ändring. 

Beslutsgång 
Ordförande Juan-Tadeo Espitia (S) finner att det finns ett förslag till beslut med John 
Roslunds (M) yrkande om ändring av ord och finner att han har uppfattat det korrekt. 
Ordförande finner att nämnden godkänner förvaltningens förslag till beslut med tillägg av 
ändring av ord i yttrandet. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Vänsterpartiet inkommer med ett särskilt yttrande. 
 

  
 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse GVN 2025-05-23 Remiss angående remiss 

Utbildningsdepartementet - Kunskap för alla – nya läroplaner med fokus på 
undervisning och lärande (SOU 2025:19) 

• Förslag till yttrande över Remiss angående remiss Utbildningsdepartementet - 
Kunskap för alla – nya läroplaner med fokus på undervisning och lärande (SOU 
2025:19) 

• Kunskap för alla – nya läroplaner med fokus på undervisning och lärande (SOU 
2025:19) 

• Remiss angående remiss Utbildningsdepartementet - Kunskap för alla – nya 
läroplaner med fokus på undervisning och lärande (SOU 2025:19) 

• Remiss angående remiss Utbildningsdepartementet - Kunskap för alla – nya 
läroplaner med fokus på undervisning och lärande (SOU 2025:19) 

• Protokollsutdrag GVNAU 2025-05-14 §79 Remiss angående remiss 
Utbildningsdepartementet - Kunskap för alla – nya läroplaner med fokus på 
undervisning och lärande (SOU 2025:19) 
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Särskilt yttrande gällande Nato och totalförsvar i läroplanen (SOU 2025:19)

§ 81 Remiss angående remiss Utbildningsdepartementet - Kunskap för alla – 
nya läroplaner med fokus på undervisning och lärande (SOU 2025:19)

Vänsterpartiet anser att utredningen saknar en tillräcklig redogörelse och argumentation för 
förslagen om ändringar i skolans läroplaner gällande Nato och totalförsvaret (kapitel 9). Vi ställer 
oss kritiska till att Försvarsberedningen fått stort utrymme i förhållande till kontrasterande rösters 
syn på saken. Försvarsberedningens argumentation för införandet kan tolkas som högst 
ideologiskt formulerad, så som att skrivningar om Nato bidrar till ”befolkningens försvarsvilja” 
(se avsnitt 9.2.1, s. 518 f). 

Det hade varit lämpligt att utredaren hade bjudit in olika typer av aktörer under 
utredningsprocessen, som t.ex. Svenska FN-förbundet Det är viktigt att andra perspektiv lyfts 
och det ges plats för ett aktivt försvarsarbete med fokus på fred och där konfliktförebyggande, 
diplomati och bistånd är centrala verktyg, något som hade kunnat bidra till ett mer nyanserat 
underlag till argumentationen för att införa eller inte införa nytt utbildningsmaterial om Nato i 
läroplanerna; samt med vilket syfte och på vilka sätt detta i så fall borde göras. Det hade även 
varit lämpligt att utse Svenska freds- och skiljedomsföreningen till remissinstans. 

I övrigt delar Vänsterpartiet nämndens yttrande över remissen.

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 2025-05-23 

Kristian Månsson (V)

Ana Süssner Rubin (V)

Med instämmande av 

Miranda Fingal (V)
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§ 87 Borttagen på grund av sekretess 

GYVF-2025-2171 
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